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میلاد سورگی

امیدوار به بزرگترین چالش

در شرایطی که بازی با پیکان فیکس بود و یکی از بهترین بازیکنان تیمش 
در نخســتین بــازی فیکــس خــود  لقــب گرفــت امــا شــاید مقابل اســتقلال 
تاجیکســتان از روی نیمکــت شــروع کنــد. در واقــع اگــر ترابــی قــدرت بازی 
کردن در ترکیب اصلی را داشــته باشــد ســورگی نیمکت نشین است وگرنه 
یــک چالــش بــزرگ آســیایی در حضور تماشــاگران و ورزشــگاه آزادی انتظار 
او را مــی کشــد کــه احتمــالاً یکــی از مهمتریــن باز یهای عمــرش خواهد بود.

کریستیانو رونالدو

پرسپولیسی ها مراقب باشند

بعــد از بیرانونــد، کنعانی زادگان هم در مصاحبــه تلویزیونی خود تأکید کرد 
کریســتیانو رونالــدو در بیــن دو نیمــه بازی بــا النصر بــا صحبت هایش داور 
را تحــت تاثیــر قــرار داده و همــان مســاله باعث اخراج میلاد ســرلک شــده 
اســت. ایــن مســاله کــه رونالــدو از نــام خود اســتفاده کــرده تا شــرایط بازی 
را تغییــر دهــد حــالا افــکار پرسپولیســی ها نســبت بــه او را تغییــر داده  و در 
بازی برگشــت همه به جای محو شــدن به حرکاتش باید مراقبش باشــند.

امید عالیشاه

کاپیتان جای عمری؟

از دو روز قبــل بــه تمرینــات پرســپولیس برگشــت و بــا اینکــه گفتــه می شــد دو 
هفتــه دور از میــدان اســت فقــط بــازی بــا پیــکان را از دســت داد و حــالا بــرای 
دیدار آســیایی آماده اســت. اگر اتفاق عجیبی پیش نیاید احتمالاً عالیشــاه در 
ترکیب اصلی بازی خواهد کرد اما اینکه در چه پستی به میدان برود مشخص 
نیســت. اگــر مهاجم ســایه باشــد جای عمــری را می گیرد و اگر هافبک راســت 
بــه میــدان برود جایگزین صادقی خواهد شــد که احتمال اول جدی تر اســت.

از کمپ سرخ
پرسپولیس 12

همچنان منتظر 
دریافت آپشن

به  نست  ا نتو درویش  هم  ز  با
وعده خود عمل کند و بازیکنان 
پرسپولیس در حالی به مصاف 
پیکان رفتند که همچنان آپشن های 
خود را                              دریافت نکردند، اما به 
بازیکنان این تیم باز هم وعده داده 
شده تا منتظر دریافت بخشی از 
مطالبات خود باشند. مدیرعامل 
به  یگر  د ر  با یک  لیس  پرسپو
بازیکنان این تیم گفته که تا پیش 
از بازی با استقلال تاجیکستان در 
هفته سوم لیگ قهرمانان آسیا، 
درصدی از آپشن های قهرمانی در 
فصل گذشته به بازیکنان و مربیان 
پرداخت خواهد شد و باید دید 
درویش این بار می تواند به وعده ای 
که داده عمل کند یا اینکه باز هم 
پرسپولیسی ها باید برای دریافت 

آپشن های خود منتظر بمانند.
 

 برنامه تمرینی 
و کنفرانس مربیان

و  لیس  پرسپو ی  تیم ها مه  برنا
استقلال تاجیکستان پیش از دیدار 
سوم از گروه E لیگ قهرمانان آسیا 

به شرح زیر اعلام شد:
ل  ستقلا ا ل  و ا ین  تمر ز  و یر د
۱۹:۳۰ در  تاجیکستان، ساعت 
ورزشگاه درفشی فر انجام شد. 
تمرین اول پرسپولیس هم ساعت 
۱۹:۳۰ در ورزشگاه شهید کاظمی 
انجام شد. امروز ساعت ۱۱ صبح 
جلسه هماهنگی بازی در سالن 
روابط عمومی فدراسیون فوتبال 
برگزار خواهد شد. کنفرانس خبری 
پیش از بازی پرسپولیس امروز 
ساعت ۱۷:۳۰ در ورزشگاه آزادی 
خواهد بود و جلسه تمرین رسمی 
این تیم از ساعت ۱۸:۱۵ الی ۱۹:۱۵ 
در ورزشگاه آزادی برگزار می شود. 
ی  برا زی  با ز  ا پیش  نس  کنفرا
استقلال تاجیکستان، ساعت ۱۹:۱۵ 
در ورزشگاه آزادی و جلسه تمرین 
رسمی تیم استقلال تاجیکستان نیز 
ساعت ۱۹:۳۰ الی ۲۰:۳۰ امروز در 

ورزشگاه آزادی برگزار خواهد شد.
 

بلیت فروشی 
اینترنتی

بازی با استقلال تاجیکستان با 
حضور تماشاگران انجام می شود 
و پرسپولیس برای اولین بار در 
زمان هدایت یحیی گل محمدی 
در بازی خانگی حمایت هواداران 
را خواهد داشت. پرسپولیس البته 
در این مدت، در بازی های خود در 
خارج از ایران، هر جایی که حضور 
پیدا کرد، هواداران را در کنار خود 
داشته است. بلیت فروشی بازی 
پرسپولیس و استقلال تاجیکستان 
از ساعت ۱۴:۳۰ دیروز، در سایت 
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به صورت الکترونیک و اینترنتی آغاز 
شد. طبق آنچه در سایت فوق دیده 
می شود برای دو بخش جایگاه ویژه 
و دو بخش شمالی و غربی طبقه دوم 
ورزشگاه بیلت فروشی نمی شود و 
جایگاه بانوان هم در بخش جنوبی 

طبقه دوم خواهد بود.

داوران و ناظران 
رسیدند

تیم داوری عراقی و کویتی و ناظر 
امنیتی از ژاپن صبح دیروز از مرز 
هوایی فرودگاه امام )ره( وارد تهران 
شدند. محند قاسم سارای از عراق 
)داور وسط(، واثق  مدل سعیدی و 
احمدصباح قاسم بغدادی هر دو از 
عراق )کمک های یک و دو(، عمار 
اشکانانی از کویت )داور چهارم(، 
آکی هیرو نیشیو از ژاپن )ناظر امنیتی 
کنفدراسیون(، علی صباح قیصی 
از عراق )داور وی ای آر( و هاشم 
ل ابراهیم از کویت )کمک داور  آ
وی ای آر( نفراتی هستند که با پرواز 
صبح به تهران رسیدند .سایر عوامل 
برگزاری مسابقه و کاروان فوتبال 
استقلال تاجیکستان نیز عصر 

دیروز به تهران آمدند.
 

چگونه شد که شهاب به یکباره هت تریک کرد؟
بازی در تیم هایی مانند پرسپولیس و سپاهان و ملوان 
با همه تیم ها فرق می کند و به نوعی سخت تر است 
ضمن اینکه ما برای سنجیدن یک بازیکن و میزان 
کارآیی اش نباید فقط گلزنی او را ملاک قرار دهیم. 
شهاب هم دقیقاً همین حالت را برای پرسپولیس ایفا 
می کرد و با وجود اینکه گل نمی زد به بهترین شکل 
ممکن می جنگید و فضاسازی می کرد از این رو باز هم 
به نظرم او خوب بود اما چون گل نمی زد شاید کمتر 
کارهایش دیده می شد. با این وجود زمانی که گل زد 
کارش بیشتر به چشم آمد ضمن اینکه باید قبول کنیم 
او به عنوان یک مهاجم ناشناخته به پرسپولیس آمد 
که هواداران پرسپولیس از نوع بازی او شناخت چندانی 
نداشتند و قطعاً چنین بازیکنی به زمان بیشتری نیاز 
داشت تا ارزش های خودش را نشان دهد در حالی که 
مثلاً وقتی شما مهاجمی مانند هالند را که فصل قبل 
۵۰ گل زده به تیم دیگری ببرید حتماً انتظار دارید که 
بیشترین گل را بزند هر چند که هالند هم در این فصل 
نتوانسته فعلاً اندازه فصل قبلش گل بزند و تا به اینجا 
با ۹ گل آقای گل لیگ برتر انگلیس است. روی شهاب 
به طرق مختلف فشار وجود داشت؛ مثلاً عده ای او را 
مهاجم سایه می دانستند یا او را وینگر خطاب می کردند 
و فاقد مهاجمی با خصوصیات یک مهاجم نوک 
می دانستند اما با چهار گلی که در دو بازی به 
ثمر رساند و هت تریکی که در بازی مقابل 
پیکان انجام داد نشان داد مهاجم 
خوبی است و خودش را به نوعی از 
فشار تماشاچیان و اصحاب رسانه 
خارج ساخت. بازیکنی که سبک 
بازی اش با ترابی و سایر مهاجمان 
و عناصرهجومی دیگر پرسپولیس 

متفاوت است و جدا از قدرت سرزنی یک توپ نگه دار 
حرفه ای در جلوی تیمش است اما در کنار همه این 
مسائل باید این را هم بپذیریم که یک مهاجم همیشه 

نمی تواند روی فرم و شرایط گلزنی قرار داشته باشد.
در رابطه با نبیل که دقایقی کوتاه فرصت بازی پیدا 

کرد چه نظری دارید؟
نبیل بازیکن خوش استیلی نشان داد و به نظرم باید 
به او فرصت و زمان کافی داده شود تا میزان توانمندی 
و کارآیی اش کاملاً سنجیده شود. او نباید بابت اینکه 
توسط مربی نیامده و مدیرعامل او را جذب کرده است 
ضربه بخورد هر چه که بوده باشگاه با او قرارداد بسته 
و برای او هزینه کرده است و رقم کمی هم با او قرارداد 
بسته نشده به همین دلیل باید سعی شود از او هم 
نهایت استفاده برده شود به شرط آنکه به او زمان 

کافی داده شود.
در رابطه با بازی پرسپولیس مقابل استقلال 
تاجیکستان و ملوان که دو بازی آینده کاملاً 

متفاوت برای پرسپولیس خواهد بود چه پیش بینی 
دارید؟

پرسپولیس مقابل الدحیل بازی خیلی خوبی ارائه 
داد و کیفیت بالای خودش را نشان داد اما آن بازی 
دیگر تمام شده و بازیکنان پرسپولیس باید با همه 
وجود با تاکتیک ها و مسائل خاصی که یحیی برای تیم 
تاجیکستانی مد نظر دارد مقابل استقلال بازی کنند 
وهواداران هم با پر کردن ورزشگاه روزی به یادماندنی 
را رقم بزنند تا تیم محبوبشان هم برنده شده و از سد 
حریف شان بگذرد و به صدر گروه نزدیکتر شود. در 
رابطه با بازی پرسپولیس مقابل ملوان هم باید بگویم 
من شخصاً این دیدار را برای پرسپولیس دشوارتر از 
بازی مقابل استقلال تاجیکستان می دانم هر چند که 
در نهایت معتقدم پرسپولیس در زمین خوب انزلی و هر 
بازی دیگری اگر همه توانایی اش را ارائه دهد هیچ تیمی 
حریفش نخواهد شد و در نهایت تسلیمش خواهد شد 
هر چند باید این را هم اضافه کنم که ملوان به نظرم 

پدیده این فصل خواهد شد.
در رابطه با نمایش ضعیف تیم ملی قطر با کی روش 

که چهار گل از تیم ایران دریافت کرد چه نظری 
دارید؟

برد بسیار باارزشی بود اما  نباید فراموش کنیم که 
قطری ها برای جام جهانی ۲۰۲6 و جام جهانی بعدی 
که هدفگذاری اصلی شان است با کی روش قرار داد 
بسته اند. برد پرگل تیم ملی ایران با اختلاف چهار گل 
خوشحال کننده است اما با این برد نباید همه چیز را 

تمام شده بدانیم.
اما در ایران دو گروه وجود دارد، گروهی که 

معتقدند باید قهرمان جام ملت ها شویم و گروهی 
هم با وجود ژاپن و نتایجی که این تیم کسب کرده 

این انتظار را درست نمی دانند!
واقعیتی که در مورد تیم ملی ایران وجود دارد این است؛ 
تیمی خوب با لژیونرهای نه چندان معروف و بازیکنان 
خوبی از لیگ. تیمی که هماهنگ است و هجومی و 
خوب بازی می کند. ژاپن هم تیم خوبی است اما به 
نظرم نباید این تیم را خیلی بزرگ کرده و تیم خودتان را از 
پیش بازنده بدانید که اصلاً فرضیه درستی نیست. ژاپن 
تیم شکست ناپذیری نیست و می توان آن را شکست 
داد به شرط اینکه فدراسیون ایران هدفگذاری خودش 
را برای جام ملت ها و یا صعود از گروهش در جام جهانی 
آینده مشخص سازد. به طور مثال مشخص کند که 
قلعه نویی تا پایان جام ملت ها مربی ایران خواهد بود 
یا برای جام جهانی بعدی هم روی نیمکت تیم ملی قرار 
خواهد داشت که این مسائل نکاتی هستند که باید 

کاملاً مشخص شوند.
 

ناصر قراگزلو
روزنامه نگار

پرسپولیس در غیاب بیشتر ستاره هایش 
و با بازیکنان جوان و ذخیره اش برد 

پرگلی را مقابل پیکان کسب کرد.
واقعــاً دوســت دارم بــه جــای یکــی دو ســتاره 
پرسپولیس یازده ستاره داشته باشد چون مهار 
چنین تیمی واقعاً برای تیم های دیگر ســخت تر 
می شــود و تیمی موفق اســت که به یک یا چند 
بازیکن متکی نباشــد که خوشــبختانه این مهم 
در بــازی پرســپولیس مقابــل پیــکان بــه معنــای 
واقعــی مصداق پیدا کرد. بازیکنان پرســپولیس 
خصوصــاً بازیکنانــی کــه کمتر بازی کــرده بودند 
بهتریــن نمایــش را ارائــه دادنــد چــون بــا انگیــزه 
بالایی بازی کردند و به هر قیمت قصد داشتند 
توانایی هــای فنی شــان را بــه مربی نشــان دهند 

کــه در ایــن امــر هم موفــق بودند.
در رابطه با زمین چمن آزادی که 

بازیکنان و کادر فنی پرسپولیس خیلی از 
آن برای ارائه بازی خوب و تاکتیکی گلایه 

دارند چه اعتقادی دارید؟
به نظرم در حال حاضر زمین چمن آزادی خیلی 
بــه نســبت زمان بــازی مقابــل النصر بهتر شــده 
و بــازی در آزادی نبایــد بهانــه ای بــرای بازیکنان و 
کادر فنــی باشــد. بازیکــن باید بهتریــن بازی اش 
را ارائــه دهــد و چنیــن مســائلی را بهانــه قــرار 
ندهــد چــون در فوتبــال حرفه ای نبایــد به چنین 
مسائلی پرداخت و آن را بهانه ای برای فوتبال بد 
دانست. زمان ما هم چمن آزادی مخمل نبود و 
شــرایطی بــه مراتب بدتر از حالا داشــت اما این 
امر مانع نمی شــد که مــا به قهرمانی فکر نکنیم 
و بیشــترین بــرد را هــم بــه دســت نیاوریــم چون 
می دانســتیم در چــه تیمی هســتیم و هــوادار از 
مــا چیــزی جــز بــرد و قهرمانی را قبــول نمی کند.
مسائل مالی هم گویا در حال حل شدن 
است و باشگاه گفته که تا قبل از بازی با 
تیم تاجیکستانی آپشن ها را می پردازد؟

بــه نظــر مــن آپشــن و مــواردی از ایــن دســت 
نبایــد رســانه ای و بــه آن دامــن زده می شــد 
چــون ســرمربی پرســپولیس می دانــد کــه پول و 
مســائل مالــی دیر یــا زود به تیم تزریق می شــود 
از ایــن رو نبایــد گلایــه ای انجــام شــود کــه تیــم 

بــه حاشــیه بــرود چــه بســا کــه نمونــه اش را در 
ســال های پیشــین هــم شــاهد بودیم کــه هرگاه 
پرســپولیس وارد حاشــیه شــده از صــدر فاصله 
گرفتــه و قهرمانــی اش بــه خطــر افتــاده اســت. 
بازیکنــان حتــی بخشــی از پول این فصلشــان را 
هــم گرفته انــد بــه همیــن دلیــل حتمــاً می دانند 
که آپشــن هم یک تشــویقی برای بازیکنان بوده 
و بــه آنهــا داده می شــود پس نباید این مســأله را 

بهانــه ای بــرای بــازی خودشــان قــرار دهنــد.
شهاب هم با هت تریکی که انجام داد با 
چهار گل در دو بازی نشان داد که روی 

ریل گلزنی افتاده. 
حتمــاً همینطــور اســت. شــهاب بازیکــن خوبی 
بــود کــه نیــاز داشــت هــم تیــم را بشناســد و هم 
بازیکنــان تیــم از او و روش بــازی اش شــناخت 
کامــل پیــدا کنند که خوشــبختانه دیدیم هر چه 
بازی بیشــتری انجام داد و بیشــتر با تیم تمرین 
کــرد بــا اندیشــه های یحیــی و بازیکنــان بیشــتر 
آشــنا شــد ازایــن رو دیدیــم کــه بــا هت تریکــش 
نشــان داد که کاملاً با بازیکنان و ســرمربی  آشنا 
شــده و بــا گل هــای متوالی کــه زد کاملاً از فشــار 
خــارج شــد. او حالا بــه بهترین فرم خود رســیده 
و خــط حملــه پرســپولیس را بــه بهترین شــرایط 
خــودش رســانده اســت و بــه نوعــی بــرای همــه 

تیم هــا خــط و نشــان کشــید.
در رابطه با نبیل باهویی و نمایش کوتاه 

این بازیکن در در دیدار مقابل پیکان چه 
نظری دارید؟

نبیــل بازیکنــی بلندقامــت و خــوش قــد و قــواره 
اســت کــه از اســتیل خوبی هم بهــره می برد و در 
تیم هــای نســبتاً خوبی هــم بازی کرده اســت به 
همیــن دلیــل بایــد بــه او نیز زمــان داد تــا بتواند 
ارزش هــای خــودش را نشــان دهــد. بــا چیــزی 
حــدود ده دقیقــه بــازی نمی تــوان در خصــوص 
یــک مهاجم و توانایی هایــش نظر داد به همین 
دلیــل کم کــم بایــد بــه او بیشــتر میــدان داد تــا 

ببینیــم چــه در چنتــه دارد.
در رابطه با بازی دشوار پرسپولیس با 

ملوان چه نظری دارید؟
فعــلاً بــه نظرم اصــلاً نباید به بازی بــا ملوان فکر 
کــرد چــه بســا کــه بازیکنــان پرســپولیس بایــد 
تمام فکر و تمرکزشــان را برای بازی با اســتقلال 
تاجیکســتان معطوف ســازند و به چیزی جز برد 
و رسیدن به صدر جدول گروهشان فکر نکنند.

پایــان رأفــت معتقــد اســت پرســپولیس بــرای موفقیــت و ادامــه صدرنشــینی اش در لیــگ برتر و 
موفقیــت در آســیا بایــد از حاشــیه ها دوری کــرده و بازیکنان فقط باید روی بازی خودشــان تمرکز 
داشــته باشــند. چمن بد و مســائلی از این دســت از دید پیشکســوت پرســپولیس تنها یک بهانه 
اســت و اعتقــاد دارد یــک بازیکــن حرفــه ای بایــد تحــت هر شــرایطی ســعی کند بهتریــن کیفیت 

ممکــن را ارائــه دهد.

واقعیتی که در مورد 
تیم ملی ایران وجود 
دارد این است؛ تیمی 
خوب با لژیونرهای 
نه چندان معروف 
و بازیکنان خوبی 
از لیگ. تیمی که 
هماهنگ است و 
هجومی و خوب بازی 
می کند. ژاپن هم 
تیم خوبی است اما 
به نظرم نباید این 
تیم را خیلی بزرگ 
کرده و تیم خودتان 
را از پیش بازنده 
بدانید

اشــپیتیم آرفی مهاجم اســبق پرســپولیس معتقد اســت شــهاب زاهدی با وجود اینکه تا قبل از بازی با گل گهر 
هــم بــرای پرســپولیس گل نمــی زد بــاز هــم برای پرســپولیس عالی کار می کــرد و در فضاســازی و کارهایی که به 
تیــم کمــک می کنــد واقعــاً مثمرثمــر بــود از ایــن رو نباید فقط بــه گلزنی یک مهاجــم نگاه کــرد و آن را ملاک قرار 
داد. گلزنــی شــهاب بهانــه ای شــد تــا با مهاجم اســبق پرســپولیس در خصوص شــهاب و ســایر مــوارد مربوط به 

پرســپولیس در این مدت گفت و گویی داشــته باشــیم.

آرفی: کارهای مثبت شهاب با گلزنی به چشم آمد

 ژاپن قوی است اما قادر 
به شکستش هستید

 شهاب با هت تریک برای همه خط و نشان کشید

رأفت: چمن و آپشن 
نباید بهانه باشد

مسعود قراگزلو
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